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Folketingets Social- , Indenrigs- og Børneudvalg 

Folketingets Social-, Indenrigs- og Børneudvalg har d. 21. april 2017 stillet følgende 
spørgsmål nr. 358 (alm. del) til børne- og socialministeren, som hermed besvares. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Adsbøl (DF). 

Spørgsmål nr. 358: 

Hvordan vil ministeren sikre sig, at alle kommuner overholder lovgivningen i 
forhold til at kunne sikre mennesker med handicap et botilbud? Vil ministeren 
indhente en redegørelse fra Esbjerg Kommune, som ifølge JydskeVestkysten 
lader mennesker med handicap stå på venteliste i op til 10 år? Og mener ministeren, 
at Esbjerg Kommune lever op til intentionerne i lovgivningen? 
Der henvises til følgende artikler i JydskeVestkysten: ”Esbjerg Kommunes venteliste 
er på kant med loven” (den 21. april 2017), ”Mors nødråb til politikere: 
Vi har brug for hjælp” (den 18. april 2017) og ”Handicappede i Esbjerg venter i 
årevis på et botilbud” (den 18. april 2017). 

Svar: 

Jeg synes ikke, at det lyder rimeligt, hvis der er borgere, som venter i op til 10 år på at 
få en plads på et egnet botilbud, sådan som det er beskrevet i artiklerne.  
 
Bl.a. har Statsforvaltningen i Midtjylland i en udtalelse af 28. juni 2012, udtalt, at Århus 
Kommune havde tilsidesat sin forsyningspligt efter serviceloven ved at lade personer 
vente på et botilbud i op til 5-6 år. 
 
Jeg har derfor anmodet Esbjerg Kommune om en redegørelse i sagen. Jeg vil oriente-
re udvalget, når jeg har modtaget redegørelsen. 
 
 
 
Med venlig hilsen 
Mai Mercado 
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